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Branko Grha, vlasnik i direktor preduzeda ,,Grba - Prpid k.d." iz BaEkog Jarka

SNAGOM, VOLJOM I ENERGIJOM

USLI MEDU NAJBOLJE
Stalnim pradenjem novih standarda i tehnologiia, kvalitetnom i
struinim timom, danas uspelno posluje kao srednie preduze6e

- S obzirom na to da je firma u rukama Etanova porodice, lakle

brzom uslugom, kvalitetnim i

sa 20 vozila i 32 zaposlena.
nam je da vodimo raiuna o njoj.

redtze(e za transport, unu-
tra5nju i spoljnu trgovinu i
usluge ,,Grba - Prpii k.d" iz

Badkog |arka osnovano je 1995. go-
dine sa ciljem daprri,a Sto kvalitet-
nije usluge prevoza tereta u medu-
narodnom drumskom saobradaju.

Stalnim praienjem novih standarda
i tehnologija, kvalitetnom i brzom
uslugom, strudnim timom, danas

uspe5no posluje kao srednje predu-
ze(e sa 20 vozila i 32 zaposlena.

Okosnicu preduzeia dine braia
Branko i Veljko Grba, sa suprugama.
Sudbina im je, po dolasku izHrvat-

ske iz koje su se iselili posle akcije
Oluja, odredila dime ie da se bave.

Iako su se do dolaska u Srbiju bavi-
li iskljudivo trgovinom i ugostitelj-
stvom, podeli su sa novim poslom.
Po savetu prijatelja koji su se ve6 ba-

vili transportom, u5li su u posao.

Branko Grba, jedan od vlasnika pre-
duzeca,,Grba - Prpii k.d", kaZe da
je podetak, kao i svaki drugi, bio te-
Zak. Uspeli su uz snagu, volju i ener-

grju koju su imali.

Kako je izgledao poietak rada Va-
5eg preduzeda?

Trebalo je da prode nekoliko mese-

ci da se snademo u novom okruZe-
nju. Trebalo je da registrujemo fir-
mu, kupimo prvi kamion. Raspiti-
vali smo se kod prijatelja kako tre-
ba da poslujemo, kakvo je trZi5te...
Podeli smo da radimo sa novosad-

skim i beogradskim Spedicijama

koje su u to vreme pripadale veli-
kim transportnim i Spediterskim
sistemima. Usledili su ugovori za

preYoz tereta sa trgovcima, fabri-
kantima. Vremenom smo pro5irili
vozni park. Sada smo medu vode-
iim firmama koje se bave meduna-
rodnim transportom.
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Da li ste zadovoljni poslovanjem
svoje firme?

S obzirom na okolnosti u kojima
poslujemo, zadovoljni smo. Sa 32

zaposlena, ukljudujuii mog bra-
ta Veljka i mene, od osnivanja
preduze(a uradili smo mnogo.
Firma je porodidna, pa je vodi-
mo sa posebnom posveienoiiu.
Moja supruga je advokat, speci-
jalizlrala se za oblast privrede,
te ona vodi raduna o tom, prav-
nom delu. Brat Veljko je zadti.en
za odri.avanje vozrla, nabavku
delova, osiguranje, odri.avanje
objekata firme, a njegova supru-
ga zadui,enaje za finansijsko po-
slovanje predtzeca. Vremenom
smo razvili kontakte i u zemlji i
Sirom Evrope, pokazali smo pro-
fesionalnost i korektnost u poslo-
vanju pa smo za relativno kratko
vreme uspeli da se ,,probijemo" u
sam vrh predtzeca u Srbiji koja
se bave ovom delatno5iu. Za lB
godina koliko postoji firma, ni-
smo platili ni jednu kaznu, iako
poslovanje firme redovno kon-
troli5u inspektori razliditih stru-
ka. I kredite koje smo uzimali,
vraiali smo i vraiamo na vreme.
Nikada nismo kasnili u pladanju

ob aveza bankama, dobavlj adima,
radnicima, kolegama koji rade
preko nas. De5ava se da nadim
vozilima ne moZemo da ,,pokri-
jemo" sve ugovorene poslove. U
takvim sludajevima poslove, od-
nosno utovare dajemo kolegama
i sve obaveze ispunjavamo na
vreme. Kolege su u nama prepo-
znale korektnog partnera, pa sa-
radnja traje godinama.

Da li Vam iinjenica da Vam je su-
pruga advokat specijalizovin za
oblast kojom se bavi preduzede
olak6ava poslovanje?

Naravno. Suprugu sam upoznao
2002. godine u Beogradu i od
tada nam pomaZe u poslu. S ob-
zirom na to da nailazimo na pro-
bleme razlidlihvrsta poput tuZbi
voza(.a koje su, kako se najdeSie
ispostavlja, neopravdane, potra-
Livanja od firmi i Spediterskih
kompanija sa kojima saraduje-
mo, problema oko naplate Steta

od osiguravajuiih ku6a, svakako
da nam znaii Sto je dlan porodice
zadui.en za njihovo re5avanje.

Imate li problema u naplati obav-
ljenih poslova?

Procenat je dobaa oko 90 odsto
su redovne naplate a za 10 posto
se malo pomudimo. I ranije je na-
plata bila dobra, ali smo posled-
njih pet-Sest godina, od podetka
krize, ako tako mogu da kaZem,
opreznlji kada je sklapanje poslo-
va u pitanju. Biramo poslove. Ima
ipreduzeca sa kojima saradujemo
godinama unazad, pa sa njima
poslujemo bez ikakvih trzavica,
nalazimo reSenja problema uko-
liko do njih dode, pravimo kom-
promise...

Sta Vam predstavlja najvedu pote5-
kodu u poslovanju?

Ne mogu da kaZem da imamo ne-
kih velikih pote5koia u poslova-
nju. Trenutno nam problem, ako
tako mogu da kaiem, prave dui.a
zadri,avanja na granidnim prela,
zima. Zadri.avajuii se na granici,
vozilo ima ,,prazan hod" i samim
tim pravi gubitke. eesto se de5a-

va da problem nisu srpski, nego
strani carinici. Problem u poslo-
vanju predstavlja i visina bankar-
skih kamata. Njihova visina utide
na na5u konkurentnost na trZi-
5tu. Ima potedko6a i sa dozvola-
ma koje razmenjujemo gotovo sa
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svim evropskim zemljama. Pone-
kada dolazimo u situaciju da ne-
mamo dovoljno dozvola i da zbog
toga ne moZemo da ispo5tujemo
ugovorene obaveze. Ipak, moram
da kaZem da je u poslednjih deti-
ri-pet godina bilo dosta pomaka u
re5avanju problema sa dozvolama.

Sta prevozi VaSa firma i u koje ze-
mlje?
Prevozimo robu u Sest-sedam ze-
malja: Madarsku, Slovadku, ee5ku,
Poljsku, Italiju, Austriju, Francusku.
Bili smo medu prvim firmama koje
su krenule ,,na Istok" - Poljska, eeS-
ka. U Italiju smo robu podeli da pre-
vozimo posle bombardovanja, 1999.
godine, jer smo tada mogli da idemo
preko Hrvatske. Prevozimo gume,
karton, granulate, patose za gajbe,
jestivo ulje, Secer, kukuruz i rczanac
u rinfuzu.

Nailazite li na pote5koie u ino-
stranstl.u?

Ima pote5ko (a, ali ne nekih veli-
kih. Ako je dokumentacija ured-
na, ako je transportna firma oz-
biljna i ako firma sa kojom radimo
ima uredne papire, retko dolazi
do problema. Ako imate opre-
mljene i obudene vozate koji po-
Stuju propise i zakone - problema
nema. Trudimo se i da vozilo na-
Seg preduzeia na put ode potpuno
ispravno. Usluge Slepovanja u ino-
stranstvu su skupe, pa se de5ava
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da prevoznik, ukoliko mu se vo-
zilo pokvari na putu, mora da iz-
dvoji i do 2.000 evra da bi ga sklo-
nili do nekog najblii.eg parkinga
ili servisa. De5ava se i da robu koju
prevozimo ne prati uredna doku-
mentacija... eesto kaZemo da sva-
dija gre5ka najviSe koita nas.

Kako biste ocenili poziciju srpskog
transporta danas?

Pozitivna je stvar Sto se naSa zemlja
nalazi na povoljnoj geografskoj
poziciji. Prevoznicima fale veliki
fabridki sistemi koji su ranije po-
stojali u naSoj zemlji, poput,,|u-Es
stila" u Smederevu. Tu se dnevno
tovarilo i do 30-40 kamiona. Kada
nema posla, lo5e su cene, pada za-
rada. Srpska transportna preduze-
ia su sada na donjoj granici renta-
bilnosti. Posla ima s obzirom na to
da dolaze strani investitori, ali se

nadam da ie biti lo5 bo!e.

S obzirom na to da ste potpred-
sednik Udruienja i dlan Izvrinog i
Upravnog odbora, kako komenta-
ri5ete njegov rad?

I mi kao rukovodstvo, i svi nje-
govi dlanovi, dajemo maksimalan
doprinos da ono funkcioni5e Sto
bolje. ]edino udruZeni moZemo da
se zadtitimo i izborimo za 5to bo-
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lji poloZaj. UdruZeni moZemo da
re5avamo probleme i kod drZav-
nih organa, ali i u inostranstvu.
Interes svih nas je isti: da radimo,
zaradimo i egzistiramo. Pokazatelj
rada Udrti,enja je i broj njegovih
dlanova, preko 800. Recimo, na
pregovore sa predstavnicima mi-
nistarstva nadleZnog za poslove
saobraiaja stranih zemalja - Me-
Sovite komisije, pozivaju se pre-
voznici dlanovi nadeg udruZenja,
kako bi zajedno sa predstavnicima
na5eg nadleZnog ministarstva po-
stigli Sto bolji rezultat oko razmene
dozvola i reSenja ostalih problema.

|este li pretrpeli Stetu s obzirom na
poplave koje su zahvatile pojedine
delove Srbije?

Direktne Stete nismo imali s obzi-
rom na to da podrudje na kojem se

nalazina5a firma nije bilo pogode-
no poplavama. Imamo indirektne
Stete, a irerorratno 6emo je imati i
ubudu6e jer u poplavljenim po-
drudjima ima fabrika koje ne rade.
Neie biti izvesnih kolidina sunco-
kreta, dela Seierne repe, vo6a i po-
vr(a, pa iemo i mi ostati bez dela
posla.

RADNA I PROFESIONALNA BIOGRAFTJA

Preduzeie ,,Grba - Prpii k.d" iz Badkog Jarka vode braia
Branko i Vetjko Grba. 0snovano je 1 995. godine i trenutno
ima 32 zapostena. Na ptacu vetidine 4.000 kvadratnih metara,
koji je u v[asnrbtvu preduzeia, natazi se upravna zgrada
sa kancetarijskim i magacinskim prostorom, restoranom
i kuhinjom za vtastite potrebe. lnterna benzinska pumpa

kapaciteta 61.000 [itara, izgradena je po najsavremenijoj
tehnotogiji. U p[anu je rekonstrukcija postojeiih i izgradnja
novih magacina za robu pod carinskim nadzorom, kao i

izgradnja servisa za popravku voztla.Za sva vozita preduzeie
poseduje kasko i CMR osiguranje u visini premije od 300.000
evra

Noyinar:
Miroslava Derikonjit

po vozitu. Najbo[ji pokazatetj kvaliteta je broj zadovotjnih

komitenata i partnera sa kojima preduzeie veiinom postuje

od samog osnivanja. Vozitima najvi5ih evro standarda

preduzeie vrSi prevoz svih vrsta komercijalne robe iz svih

krajeva zapadne, srednje r istodne Evrope i za njih.

Preduzeie Grba-Prpii k. d od 20,l0. godine poseduje lS0

sertifikat 9001-2008. Kao na5 uspeh i uspeh zapostenih za

najbotjeg vozada u 201 1. godini u Srbiji UdruZenje je izabrato

i dode[ito nagradu ,,eeda Crnokrak" na5em vozadu, Eto

pokazuje koliko se profesiona[no bavimo ovom delatno5iu.
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